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Det Politisk-Økonomiske Udvalg
Folketinget
Christiansborg
1240 København K

Hermed fremsendes svar på alm. del – spørgsmål 174 (folketingsåret 2009-10) 
stillet af Det Politisk-Økonomiske Udvalg den 10. september 2010. Spørgsmålet 
er stillet efter ønske fra Johanne Schmidt-Nielsen (EL).

Med venlig hilsen

Charlotte Sahl-Madsen

Det Politisk-Økonomiske Udvalg 2009-10
PØU alm. del Svar på Spørgsmål 174
Offentligt
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Alm. del – spørgsmål 174 (folketingsåret 2009-10) stillet af Det Politisk-
Økonomiske Udvalg den 10. september 2010 til ministeren for videnskab, 
teknologi og udvikling efter ønske fra Johanne Schmidt-Nielsen (EL).

Alm. del – spørgsmål 174

Hvor mange gange er der blevet udarbejdet en ligestillingsvurdering i forbindelse 
med et lovforslag på ministeriets område?

Svar

Efter § 4 i lov om ligestilling af kvinder og mænd skal offentlige myndigheder 
inden for deres område arbejde for ligestilling og indarbejde ligestilling i al plan-
lægning og forvaltning. I sammenhæng hermed bliver der i udarbejdelsen af det 
enkelte lovforslag på ministeriets område foretaget en relevanstest med henblik 
på at vurdere, om det pågældende lovforslag skal undergives en egentlig ligestil-
lingsvurdering.

Der er ikke noget krav om, at eventuelle ligestillingsmæssige konsekvenser skal 
beskrives i et lovforslag. Det følger dog Justitsministeriets vejledning om lovkva-
litet fra juni 2005, at der efter omstændighederne kan være grund til at redegøre 
for et lovforslags ligestillingsmæssige konsekvenser.

Ministeriet har ikke nogen samlet opgørelse over, hvor mange egentlige ligestil-
lingsvurderinger af lovforslag ministeriet har foretaget. Jeg kan dog oplyse, at 
ministeriet siden folketingsåret 2003-04 har arbejdet med relevanstest af lovfors-
lag.


